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روایت داغ

 بعد از 11 سال
 ال کلاسیکو بدون مسی و رونالدو

هفته آینده دیدار ال کلاســیکو بین رئال مادرید 
و بارســلونا برگزار خواهد شد و این نخستین دیدار 
پس از سال 2007 اســت که رونالدو و مسی در آن 
حضــور ندارند. انتقــال رونالدو از رئــال مادرید به 
یوونتوس در طول تابســتان، نخستین دیدار بدون 
حضور او در 9ســال اخیر را رقم می زد ولی غیبت 
مسی که در جریان دیدار شنبه شب تیمش مقابل 
سویا دچار مصدومیت شد، حال باعث شده تا اولین 
ال کلاسیکو، پس از 23 دسامبر 2007، بدون حضور 
لیونل مسی و رونالدو برگزار شود. غیبت این دو ابر 
ستاره فوتبال جهان می تواند از جذابیت های بازی 

تاریخی فوتبال اسپانیا در سراسر دنیا بکاهد.

داد
روی

شــهروند| در روزهایی که اختلافات عادل فردوسی پور و 
مدیران تلویزیون و شــبکه 3 به اوج خود رسیده و شایعه پایان 
کار قریب الوقوع او از سیما در جامعه بر سر زبان ها افتاده،  بدترین 
اتفاق ممکن حمله بزرگان فوتبال به عادل می تواند باشد که از 
بدشانسی بسیاری از چهره های شناخته شده فوتبال ایران نه تنها 
در این موقعیت بحرانی حمایتی از تهیه کننده و مجری برنامه 
نود ندارند،  بلکه به شــدید ترین شکل ممکن به او می تازند! این 
اتفاق هم بدون هیچ تردیدی جایگاه عادل را متزلزل تر از همیشه 
می کند. در شرایط کنونی اما صحبت های تند سرمربی سپاهان 
باز هم بازار انتقاد از عملکرد و سیاســت های بزرگترین حامی 
کارلوس کی روش در فوتبال ایران را داغ کرده است. همین اتفاق 
بهترین بهانه بود برای بررسی اوضاع نابسامان عادل فردوسی پور 

در شرایط کنونی.

داســتان اختلافات امیر قلعه نوعی و فردوســی پور ریشه در 
گذشته داشــته و تا به امروز ادامه پیدا کرده و روزبه روز هم بدتر 
می شود. سرمربی سپاهان اما در تازه ترین مصاحبه خود گفته 
است: »مگر می شود این آقای مجری برای تیم ملی تصمیم بگیرد 
یا مربی تیم ملی را جابه جا کند یا برای باشگاه ها تصمیم گیری 
کند! این بدبختی فوتبال ماست که یک آدم در همه کار دخالت 
می کند و می خواهد حرف اول و آخر را بزند. از بالا تا پایین بدبختی 
فوتبال ماســت که یک مجری تلویزیونی بخواهد در همه کار 
فوتبال این مملکت دخالت کند؟« امیر هفته گذشته به عادل 
لقب نوکر اجنبی ها را هم داده بود و به نظر می رسد حملاتش را 

کاملا هدفمند انجام می دهد!

حالا به توپخانه پرافتخارترین مربی لیگ برتر، انتقادهای بسیار 
تند چند چهره نام آشــنا فوتبال ایران را هم اضافه کنید! علی 
کریمی در ماه های اخیر یکی از اصلی ترین منتقدان فردوسی پور 
بوده و نقش بســزایی در تنزل جایــگاه و ریزش محبوبیت این 
چهره تلویزیونی داشته اســت. کریمی بارها و بارها با انتقادها و 
حتی افشــاگری های خود به عادل تاخته و سیاســت های او را 
در فوتبال ایران که بیشــتر مربوط به حمایت از کی روش است، 
زیر سوال برده اســت. او وعده داده که تا آخر مقابل عادل و دار و 
دسته اش می ایستد. محمد مایلی کهن هم یکی دیگر از بزرگترین 
دشمنان فردوسی پور است که لقب معروف »کی روشی پور« را 

هم او به عادل داد و بر سر زبان ها انداخت. علی پروین هم با اینکه 
ارتباط نزدیکی در شرایط کنونی با مجری نود دارد اما انتقادهای 
زیادی هم از رفتارهایش مطرح کرده است. بعد از پروین، حتی 
می توان به فرهاد مجیدی اشاره کرد که او هم رابطه ای سینوسی 
با عادل داشته اما بارها با حملاتش به عادل استقلالی ها را علیه 
او کرده است. به این لیست می توان نفرات بسیار زیاد دیگری را 
هم اضافه کرد، اما همین چهار نام بزرگ فوتبال ایران برای سیبل 

انتقادات شدن عادل فردوسی پور کافی است!

در روزهای اخیر شایعاتی مطرح شد مبنی بر اینکه احتمال 
دارد باز هم برنامه نود پخش نشود اما امروز دیگر برنامه پرسابقه 
و تاثیرگذار روی آنتن خواهد رفت. منتهــی یک نکته را نباید 
فراموش کرد؛ عادل دیگر اقتدار گذشــته را در صداوسیما ندارد 
و کوچک ترین گافی می تواند به بزرگترین بحران برای او تبدیل 
شود. مسئولان سیما به خوبی نشان داده اند که دیگر در این زمینه 
با عادل شوخی ندارند و به همین دلیل بدون توجه به هر خبر و 
شایعه ای همه باور کرده اند که احتمال حذف عادل فردوسی پور 
در آینده زیاد است. حداقل شــواهد و قرائن این مسأله را نشان 

می دهد. این نکته را هم نباید فرامــوش کرد که درحال حاضر 
به دلیل دعوای کی روش با برانکو و علی کریمی، اکثر هواداران 

پرسپولیس هم منتقد برنامه نود و فردوسی پور هستند.

تهیه کننده و مجری  برنامه نود در چندسال گذشته با تغییرات 
اســتراتژیک تلاش زیادی کرده تا تغییراتی اساسی در محتوا و 
نحوه تولید برنامه نود داشته باشد و بینندگان خود را حفظ کند. 
منتهی یکه تازی های او در تلویزیون که در ویژه برنامه جام جهانی 
به اوج رسید و سیاست های حیرت انگیز او برای حمایت همه جانبه 
از کارلوس کی روش باعث ریزش مخاطب برنامه نود شده است. 
هرچند سایر برنامه های تلویزیونی هم نتوانسته اند حتی به قدرت 
و جایگاه برنامه نود تنه بزنند،  اما سرعت آنها در انتشار و پوشش 
اخبار و اتفاقات فوتبال ایران بســیاری از سوژه های فردوسی پور 
و نود را می ســوزاند و کار او و تیمش را برای تولید آیتم سخت تر 
می کند. البته اینترنت و فضای مجازی هم باعث شده مردم قبل از 
پخش برنامه نود در جریان ریز و درشت اتفاقات فوتبال ایران قرار 
بگیرند. به همین دلیل این تغییر رسانه هم نقش بسزایی در سرعت 

پیداکردن سقوط آزاد عادل فردوسی پور داشته است.

 دشمن پشت دروازه
   در اوج اختلافات فردوسی پور با مدیران شبکه 3، عده ای از چهره های فوتبالی هم با مصاحبه هایشان علیه او موضع   گرفتند. 

کسانی که تشخیص دادند این بهترین فرصت است

ترانه مرغ اسیر چه داشت که در دو هفته سه بار تجدید چاپ شد؟

بازار کتاب دوباره در تسخیر فروغ فرخزاد
 جازمین دارزنیک به »شهروند« می گوید که در نوشتن کتابش

 از آثار، گفت وگوها، نامه ها و مهمتر از همه فیلم های معدودی که از فروغ به  دست آورده، استفاده کرده است

 سینمای ایران 
در خدمت کارگردان کویتی!

 داستان بهشت فیلمی ا ست که درباره امام علی)ع(
 در ایران جلوی دوربین می رود

شهروند| چند روز پیش در همین صفحه خبر کوتاهی 
داشــتیم درباره فیلمی به نام داستان بهشــت یا داستانی 
از آســمان که آن را یک کارگردان کویتــی در ایران درباره 
امام علی)ع( به جلوی دوربین برده است. این فیلم که ساعاتی 
بعدتر با انتشار تیزرش در سایت های اینترنتی خبرساز شد 
و با کنجکاوی های فراوانی کــه میان مخاطبان ایجاد کرد، 
این روزها جزو پربازدیدترین و پرجســت وجوترین نام های 
ســینمایی در موتورهای جســت وجوی اینترنتی است؛ 
موضوعی که باعث می شــود برویم سراغ کسب اطلاعاتی 

بیشتر درباره قصه ای از آسمان و سازندگانش.
ظاهرا قصه ای از آسمان یا همان داستان بهشت را شرکت 
ســینمایی نور تابان تهیه می کند. شرکتی به مدیر عاملی 
محمدرضا صابری که پیش تر فیلم محمد رسول الله مجید 
مجیدی را نیز تهیه کرده بود و حالا در حال تولید این فیلم 
مذهبی به کارگردانی عباس یوســفی، کارگردان کویتی 
است. فیلمی که صابری این گونه تعریف می کند: »این فیلم 
محصول شبکه کربلا اســت و تمامی عوامل و بازیگران آن 
عراقی هستند. فقط کارگردان فیلم کویتی است و هیچ کدام 

از عوامل و بازیگران ایرانی در این فیلم حضور ندارند.«
صابری دلیل همکاری شــرکت نور تابان را با این پروژه 
روایت می کند: »لوکیشن مکه و مدینه که برای فیلم محمد 
رسول الله ســاخته شده بود، از طرف موسســه نور تابان در 
اختیار این تیم فیلمسازی قرار گرفت تا آنها بتوانند فیلمی 

درباره حضرت علی)ع( بسازند.«
اما آیا قرار است این فیلم در ایران هم اکران شود؟

هنوز در مورد پخش فیلم در ایران صحبتی نشده است؛ 
اگر قرار به پخش در ایران باشد، قطعا از طریق رسانه ها و به 

صورت رسمی اطلاع رسانی خواهد شد.
اما عباس یوسفی کیست؟

کارگردان کویتی فیلم قصه ای از آســمان ایرانی الاصل 
است؛ اما در دمشق به دنیا آمده و در کویت و سایر کشورهای 
حوزه خلیج فارس زندگی کرده است. او که بیشتر به  عنوان 
کارگردان ســریال »بعدالنهایه« که یکی از ســریال های 
داستانی یوسفی است و از تلویزیون کویت روی آنتن رفته، 
شناخته می شــود، درباره فیلم قصه ای از آسمان می گوید: 
»این یک فیلم سینمایی اســت که به زندگی امام علی)ع( 
از ولادت تا شــهادت می پردازد و داســتان های مهمی از 
زندگی حضــرت را روایت می کند. البته هــر روز از زندگی 
امیرالمومنین)ع( یک داســتان اســت ولــی در این فیلم 
سعی می کنیم مهمترین حوادث حیات ایشان را به تصویر 

بکشیم.«
عباس یوســفی درباره روند پیشرفت فیلمش می گوید: 
»تیزری که ساخته شده فقط برای معرفی پروژه است. ما فعلا 
به دنبال جذب اسپانسر از سراسر دنیا هستیم تا تأمین مالی 
پروژه انجام شود؛ در صورت تأمین مالی ساخت فیلم کلید 

خواهد خورد.
این کارگردان می گوید که »فیلم به زبان عربی یا انگلیسی 
تولید می شود. با توجه به اینکه زبان انگلیسی یک زبان جهانی 
اســت، امیدوارم بتوانیم فیلم را به انگلیسی بسازیم. درباره 
عوامل فیلم هم باید بگویم یک فهرست احتمالی از بازیگران 
عرب و خارجی در دست داریم که بعد از تأمین مالی پروژه و 

تولید فیلمنامه درباره آن تصمیم گیری خواهد شد.«
به گزارش پانا، این کارگردان در پاسخ این پرسش که »آیا 
دولت ایران هم جزو حامیان این پروژه اســت؟« می گوید: 

»خیر! البته ما درخواستی از دولت ایران نداشتیم.«

هیجان انگیز

رامبد جوان هم کابوس چاقی دارد، به همین دلیل رژیم غذایی برای خود تعریف کرده اســت تا سه ماه دیگر شبیه 
بردپیت شود.  او با انتشار تصویری از بردپیت در اینستاگرام نوشت: »مشغول دیدن و بررسى پلانى قانون مورفى هستیم 
که فیلمبرداریش کردیم. متعلق به زمان تولید این فیلمه یعنى زمستون پارسال. اون موقع من در اوج چاقىِ خودم بودم 
)9٦کیلوگرم( مخصوصا به خاطر غذاهاى سوپر لذیذ گیلان قشنگمون. بعد از اون من ٥0 قسمت خندوانه ساختم و 
پخش کردم پس منو دیدین و الان هم با مراقبت و رژیم و ایشالا ورزش، ٨٦کیلوگرم هستم که با این مراقبت تا 3 ماه دیگه 
١0کیلو دیگه کم خواهم کرد..... اوووف چى بشم!! قد ١٨٨ سیکس پک و چشا آبى و موها زیتونى و مجعد و پرپشت و...« 

رامبد جوان، 
بردپیت 
می شود

علی کریمی:  اگر ابتدای 
بــازی  خــوب  فصــل 
می کردم، تمام محاسبات 
فوتبال بــه  هم می خورد، 
چون دو ماه مصدوم بودم و 
تمرین نکرده بودم، چطور می توانســتم خوب 
باشم؟ اصلا غیر ممکن بود. نه اردوی پیش فصل 
داشــتم و نه تمریناتی انجام داده بودم. وقتی از 
اردوی تیم  ملی بیرون آمدم  مشغول فیزیوتراپی 
و اســتراحت بودم و تمرین آنچنانی نداشــتم. 
ابتدای فصل با توجه به نیاز تیم و درخواســت 
مربی شــروع به بازی کردم. خودم می دانستم 
شرایط بدنی ام رفته رفته بهتر می شود و خیلی 
آماده تر می شوم. خیلی دوست داشتم گل بزنم تا 
اولین گلم را با پیراهن استقلال به ثمر برسانم، اما 
متاسفانه نشد. سعی می کنم در بازی های بعدی 

تلاشم را بیشتر کنم.
 

گابی: ورزشگاه آزادی مانند 
ورزشگاه های بزرگ اروپایی 
اســت و جو ویژه ای نیز در 
ورزشــگاه وجود دارد، ولی 
فوتبالیست ها باید به فکر 
موفقیت در هر شرایطی باشند. رسیدن به فینال 
لیگ قهرمانان آسیا دستاوردی مهم برای ما خواهد 
بود و تلاش می کنیم در تهران کار را تمام کنیم و 
بتوانیم به دیدار نهایی برسیم. در فوتبال لحظات 
ناب باقی می ماند و این صعود می تواند یک لحظه 
ناب برای ما باشد. قهرمانی در لیگ قهرمانان نه تنها 
برای السد، بلکه برای تمام کشور قطر افتخار بزرگی 
محسوب می شود. به همین دلیل است که تلاش 

می کنیم به این مهم دست یابیم.
 

خاویر باردم: »زمانی که با 
»آلن« در کمدی »ویکی 
بارســلونا«  کریســتینا 
همکاری کردم، ۱۰ سال بود 
که اتهاماتی علیه وی مطرح 
شــده بود و تنها دو ایالت در آمریــکا او را بی گناه 
می شناختند، در صورتی که شرایط قانونی تغییر 
کند، من هم تصمیمم را عوض می کنم اما در حال 
حاضر با سیل انتقادهایی که به سمت »وودی آلن« 
روانه شده، موافق نیســتم و اگر از من بخواهد در 
فیلمی برای او بــازی کنم، فردا صبح آنجا خواهم 

بود؛ چرا که او یک نابغه است.«
 

»من  عیاری:  کیانوش 
هم از اکران نشدن »کاناپه« 
مطلع هستم، اما واقعا چه 
چیزی می توانم بگویم. اصلا 
در واکنش به این تصمیم 
چه کاری می توان انجــام داد؟ البته من برای این 
فیلم تصمیماتی خواهم گرفت. منتظرم سریال 

»٨7 متر « به پایان برسد.

ره
چه

ترانه مرغ اســیر درباره زندگی و شــعر فروغ است. منتقدان 
درباره ویژگی اصلی این رمان گفته اند که »ترانه مرغ اسیر درباره 
فروغ شدن است که هم به نقاط تاریکی نور می تاباند که تاکنون 
در سایه مانده اند و هم در عین  حال تصویری از ایران دهه سی 

و چهل و  روشــنفکران آن روزگار به دست می دهد.« 
همچنین گفته اند که »صــدای اعتراض فروغ در 
شعر و زندگی شخصی و تأثیرگذاری اش بر فضای 
روشنفکری و ادبی زمان خود ترانه مرغ اسیر را به 
رمانی کم نظیر درباره یک شاعر برجسته ایرانی 

بدل کرده اســت« با شــخصیت هایی قطعا 
واقعی که نویسنده در مورد بعضی هایشان 
ترجیح داده از نام هایی دیگر استفاده کند؛ 
اما کسی که اندک آشنایی با تاریخچه 
ادبیات و هنر آن روزگار داشــته باشد، 

همه را بی تردید می شناسد.
جازمین دارزنیک در پاسخی کوتاه 
به خبرنگار »شــهروند« دربــاره این 
پرســش که روند رخدادهای داستان 

و کاراکترهــا تا چه حد مبنای مســتند 
تاریخی دارد، می گوید که »در نوشتن ترانه 

مرغ اســیر از آثار خود شاعر، گفت وگوهای 
باقیمانده، نامه هایی که به دســتش رسیده 

و مهمتر از همه فیلم های معدودی که از فروغ به دســت آورده 
استفاده کرده است.«

منتقدان ادبی ترانه مرغ اسیر را پسندیده اند و حداقل اینکه 
نظرشــان درباره این رمان منفی نبوده است. منتقد نشریه 
نیویورک تایمز گفته: »ترانه مرغ اســیر رمانی زیبا اســت؛ 
داستان شکوهمند زنی که وجودش از آتش بوده؛ زنی 
که خود را در دل همه  ســختی ها و مرارت ها با شعله  
عشق و شــعر زنده نگه می دارد.« منتقدی دیگر هم 
گفته: »ترانه مرغ اسیر صدایی ا ست که خود را از اعماق 
 سکوت بالا می کشــد و عطش گفتن و شنیده

 شدن دارد.« 

جازمین دارزنیک با اینکه در زمان انقلاب 
و در پنج سالگی به آمریکا مهاجرت کرده، 
اما وجودش سرشار است از عشق به ایران 
و بخصوص فروغ و در تمام کارهایش که 
دربــاره زندگی روزمره مهاجران اســت، 
از شــعرهای او الهام گرفته است. جازمین 
می گوید:   »شــعر در خون ایرانی ها است؛ 
یعنی در این کشور هر کسی شاعری دارد که 
زندگی اش را با او تنظیم می کند. یکی فروغ 
را دارد، یکی شاملو و آن دیگری هم سهراب 

سپهری.« 
آشنایی جازمین با فروغ در سال های کودکی اش بوده است. 
در سال هایی که پای صحبت های مادربزرگی می نشست که 
عاشق فروغ بود: »شعرهای فروغ را مادربزرگ برایم می  خواند. 
حالا وقتی به داســتان ها و رمان هایم نگاه می کنم، می بینم 
شــعرهای فروغ در وجود من زنده مانــده و امید را زنده نگه 

داشته اند.« 
جازمین درباره فروغ بیشــتر می گوید: » با این که فروغ در 
ســال های اول انقلاب زیاد طرفدار نداشــت، اما شجاعت او 
که درباره آرزو، اشتیاق و درد نوشــته بود، کاری کرد که در 
همه عمر فروغ همراه من باشــد. به ویژه در سال های جوانی 
در آمریکا که از فروغ آموختم زنان ایرانی بر خلاف تبلیغات 

رسانه ها می نویسند و درخشان هم می نویسند...«

نیویورک تایمز این رمان را ستوده:   داستان شکوهمند زنی 
که خود را در دل همه سختی ها و مرارت ها، با شعله عشق و 
شعر زنده نگه می دارد. رمانی که نشان می دهد گاهی خواستن 
و عشــق ورزیدن، خودش یک انتخاب سیاسی است. در این 
رمان زنی را می  خوانیم که حتی با عشق ورزیدنش هم می تواند 
کوه ها را جابه جا کند. زنی که وجودی سرشــار از عشــق به 
آزادی است، کســی که از همه کس می گذرد تا بتواند آوای 

مانده در گلویش را فریاد کند... 

ون
ریب

ت
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یـا  پناهگاه هـا  موقعیـت 
منطقـه  امـن  گریزگاه هـای 
سـکونت خـود )مثـلا پارک ها 
یـا سـوله ها( را بـرای مواقـع 

کنیـد. شناسـایی  بحرانـی 

هم قسم های سازمان اوج!

شهروند| محسن تنابنده که در مجموعه  پایتخت 
با موسســه اوج همکاری کرده بود، انگار چنان از این 
همکاری خرســند بوده که قصد ســاخت یک فیلم 
سینمایی نیز برای این سازمان دارد. این فیلم که قسم 
نام دارد، با بازی خود تنابنده، ســعید آقاخانی و مهناز 
افشــار و تهیه کنندگی جلیل شــعبانی این روزها در 
شاهرود فیلمبرداری می شود. روزهای گذشته مهناز 
افشار با انتشار ســلفی متفاوتی در پشت صحنه  این 
محصول ســازمان اوج، حضورش در فیلم قسم را که 

گفته می شود درامی اجتماعی است، تأیید کرد.
گفته می شــود جمع پایتختی ها در این فیلم جور 
است و سیروس مقدم نیز به عنوان مشاور کارگردان در 

این فیلم حضور دارد.

خبر

 پولاد امین| در تمام ســال هایی که از مرگ تراژیک فروغ فرخزاد می گذرد، این شــاعر جزو پرهوادارترین چهره هــای ادبیات این مرز و بوم 
بوده است. شاعره محبوبی که  نه  تنها کتاب هایش بارها و بارها تجدید چاپ شده، نه  تنها عکس ها و پوسترهایش زینت بخش اتاق های دختران و 
پسران شعردوست بسیاری بوده که حتی کتاب هایی هم که درباره او منتشر شده، با استقبال روبه رو شده است. یکی از آخرین نمونه ها در این نوع 
ترانه مرغ اسیر است؛ رمانی از نویسنده ایرانی الاصل آمریکایی جازمین دارزنیک که می شود گفت درباره فروغ است یا به عبارتی بهتر کاراکتر 
اصلی اش فروغ فرخزاد است. این کتاب که با ترجمه علی مجتهد زاده در نشر کتاب  پارسه به چاپ رسیده، جزو معدود آثار ادبی سال های اخیر 
است که استقبالی غریب را تجربه کرده است؛ چنانکه حدود دو سه هفته ای که از نخستین چاپ آن می گذرد، سه بار تجدید چاپ شده است و گفته 
می شود که این روزها در تدارک چاپی دیگر است. موضوعی که اگر چه به  گفته جازمین دارزنیک در گفت وگو با »شهروند« اتفاقی خوشحال کننده 
است، اما جازمین نمی تواند دلخوری اش را از اینکه ناشر بی توجه به قانون کپی رایت و بدون اینکه مجوزی از نویسنده یا ناشر گرفته باشد، ترانه مرغ 

اسیر را ترجمه و منتشر کرده است، پنهان کند.


